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Yttrande 

Diarienummer Till 
SN-2023-1095 Stadskontoret 
  
 
Motion av Magnus Olsson (SD) om att ge  Malmöeleverna större möjligheter 
att påverka skolmaten, STK-2023-881 
 
 
Servicenämndenen föreslås besluta att lämna följande yttrande: 
 
Sammanfattning 
Servicenämnden anser att intentionerna med motionen är goda och instämmer i behovet av 
ett ökat elevinflytande kring skolmaten och måltidsmiljön.  

 
Inom både grund- och gymnasieskola finns idag möjlighet att påverka måltiden och 
måltidsmiljön på lokal och central nivå. Utöver detta sker även ett arbete utifrån kvalitativa 
analyser vilket leder till förbättring och utveckling av skolmåltidsupplevelsen för eleverna. 
Servicenämnden anser att det finns möjlighet för skolrestauranger att tillsammans med 
berörda förvaltningar ytterligare stärka arbetet med kvalitativa metoder för att utveckla 
dialogen om skolmaten och måltidsmiljön med eleverna.  

 
Mot bakgrund av ovanstående föreslår servicenämnden kommunfullmäktige att avslå 
motionen. 

Yttrande 
Servicenämnden anser att intentionerna med motionen är goda och instämmer i behovet av 
ett ökat elevinflytande kring skolmaten och måltidsmiljön. 

 
Idag finns forum för elever inom både grund- och gymnasieskola att påverka maten och 
måltidsmiljön på lokala mat- eller elevråd. På central nivå finns även Centrala elevrådet för 
grundskolor samt Ungdomsrådet för gymnasieeleverna. Dessa forum går att anpassa efter 
respektive skolas förutsättningar, behov och den aktuella målgruppen. Hur skolorna hanterar 
sina olika råd faller däremot inte på huvudmannens ansvar, utan på rektorernas rätt att 
organisera skolans verksamhet. Forumen ger möjlighet till dialog som kan utveckla elevernas 
åsikter och på så sätt fånga upp viktiga aspekter av en god måltid, vilket är svårt att uppnå 
med ett digitalt system.  
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Inom grundskola förekommer, utöver ovan nämnda mat- och elevråd årligen utvärdering av 
mer omfattande karaktär kring måltidsfrågorna, genom exempelvis enkätundersökningar 
eller fokusgrupper. Resultaten av enkätundersökningarna visar sig i dialog med eleverna vara 
starkt förenklande. Under hösten 2022 genomfördes fokusgruppssamtal på sammanlagt 
nitton grundskolor i Malmö stad – ett arbete som sedan sammanställdes i rapporten 
”Grundskoleelevers synpunkter på skolmaten och miljön i restaurangen”. Detta är ett arbete 
utifrån kvalitativa analyser och arbetet leder till förbättring och utveckling av 
skolmåltidsupplevelsen för eleverna.  

 
Servicenämnden anser att det således redan finns möjligheter för eleverna inom grund- och 
gymnasieskolan att lämna sina synpunkter på måltiderna på skolan. Däremot finns möjlighet 
att utveckla det fortsatta arbetssättet för dialogen om skolmaten och måltidsmiljön.  
 
En identifierad framgångsfaktor under tidigare utredningar är att när den lokala dialogen på 
skolan fungerar så tenderar eleverna att uppskatta maten och måltidsupplevelsen i betydligt 
större omfattning. Det behöver finnas fungerande matråd eller elevråd där eleverna på ett 
kontinuerligt sätt är med och påverkar organisationen kring skolmåltiden och miljön i 
restaurangen. Dialogen ska ske mellan skolledning, ansvarig inom skolrestauranger och 
elever där var och en bidrar utifrån mandat, kunskap och ansvar. Skolrestauranger och 
grundskoleförvaltningen kommer gemensamt utveckla arbetet och ta tillvara på den kunskap 
som har inhämtats från dialoger med elever i fokusgruppssamtal och enkätundersökningar 
sedan 2019.  

 
Mot bakgrund av ovanstående föreslår servicenämnden kommunfullmäktige att avslå 
motionen. 

Ordförande 

 

 Frida Trollmyr (S) 

Nämndsekreterare 

 

 Jim Johannesson 
 
 
[Här anger du om det finns reservationer/särskilda yttranden] 


